
Štajersko. 
Učiteljsko društvo za brežiški in sevniški okraj 

z b o r u j e v n e d e l j o d n e 4. d e c e m b r a t. 1. v š o l i n a 
V i d m u . Zborovanje se prične ob 10. uri dopoldne ter se 
vrši po sledečem vzporedu: 1. Odobrenje zapisnika zadnjega 
zborovanja. 2. Dopisi in društvene zadeve. 3. Iz šolske prakse. 
4. Predavanje. 5. Želje in nasveti. Mnogoštevilne udeležbe 
pričakuje o d b o r . 

Društveni vestnik. 



Učiteljsko društvo za celjski in laški okraj zboruje 
dne 8. decembra t. 1. v okol. šoli v Celju ob pol 11. uri 
dopoldne po nastopnem vzporedu: 1. Zadnji zapisnik. 2. Petje. 
3. Društvene zadeve in nasveti. 4. »Kako in kaj se da po 
novi struji risati v ljudski šoli«. Podavanje iz šolske prakse. 
(Nadučitelj A. Petriček iz Žalca). 5. Nasveti. — K obilni 
udeležbi uljudno vabi A r m i n G r a d i š n i k , 

t. č. predsednik. 
Učiteljsko društvo za celjski in laški okraj je ob 

svojem rednem zborovanju dne 2. novembra t. 1. v Gotovljah 
izreklo nad povse neosnovanimi natolcevanji slov. staj. uči
teljstva zastran njega učnih uspehov v ljudski šoli po v to 
nepoklicanem poslancu L i n k u v zadnji sesiji dež. zbora 
Staj. v Gradcu svoje ogorčenje, ter sklenilo provzročiti, da 
»Zveza staj. slov. učiteljev in učiteljic« sestavi tozadevno re
solucijo ter jo objavi v glasilu »Štajerske učit. zveze«, to je 
v »Steierische Schul u. Lehrerzeitung«. 

Konjiško učiteljsko društvo je imelo svoje prvo 
glavno zborovanje 10. novembra v Konjicah. Društvu je na
novo pristopila gospa Božena Krejčeva na Stranicah, a kot 
gost je prisostvovala gospa Pavličeva iz Prihove. Sklenilo se 
je, da pristopi društvo kot član k posojilnici in hranilnici 
Učiteljskega konvikta v Ljubljani z enim deležem, ki se bo 
vplačeval v mesečnih obrokih. Letno poročilo tajnika o dru
štvenem delovanju se je odobrilo. Iz tega poročila je bilo 
razvideti, da je bilo društveno delovanje v preteklem letu 
dokaj intenzivno in uspešno (izvzemši kopico peticij za od
pravo III. kraj. razreda, ki smo jih, kakor se da sklepati iz 
določila deželnega odbora, poslali precej zaman.) Radovedni 
smo, bo li izmed tistih 200 blagrovanih šol dobra usoda 
presadila katere tudi v naše spodnještajerske gorjance? 

sedanju deželnega zbora. Opominjal je društvo, naj se zaradi 
tega slabega uspeha ne da preplašiti, ampak naj vztrajno 
na to deluje, da se odpravi krivica, ki se godi učiteljem 
III. plač. razreda. Dolžnost naša je, da si pomoremo sami, 
ker nam drugi ne pomagajo. 

Nato so bili objavljeni nekateri dopisi, med njimi dopis 
»Hranilnice in posojilnice Učiteljskega konvikta v Ljubljani« 
do učiteljev in učiteljskih društev. Razgovor o tem se je 
preložil na prihodnje zborovanje. 

Pozivu g. Požegarja v »Steir. Schul u. Lehrerzeitung«*) 
glede povrnitve stroškov za ekspenzar g. Sorka, ki je zastopal 
učiteljstvo v zadevi dijet članov stalnega konferenčnega od
seka je ugodilo društvo s tem, da je odposlalo 4 K kot 
prispevek zbranih članov. 

Predlog g. Kotnika, naj odpošlje vodstvo društva vodi
telju staj. slov. poslancev dr. Robiču izraz zahvale za njegov 
trud glede odprave III. plač. razr., je bil vzprejet. 

Kot dan prihodnjega društvenega zborovanja se je do
ločil 19. december. 

Po končanem zborovanju so udeleženci ostali zbrani v 
veseli družbi do poznega večera. 

Računski zaključek gdč. blagajničarke je izkazal 32 K 
12 h prebitka, ki se bo uporabil za saniranje nekaterih, v 
stari eri napravljenih društvenih dolgov. Ker že tudi pri nas 
na Štajerskem nekaterniki hrupno zahtevajo reduciranje šolske 
dobe, se je vzela tudi ta točka v pretres. G. tovariš Čeh je 
ob občem pritrjevanju izvajal, da bi se dala obveznost znižati 
na 7 let, a opustiti bi se morale šolske olajšave, zaradi ka
terih imamo sedaj faktično le 61etno dobo. Takisto naj bi 
se pa obveznost tudi Šele pričela po končanem 7. letu, ko so 
otroci že duševno in telesno bolj razviti. Na uho vam pa 
povemo, da pri nas izvečine — 80% — itak pošilja otroke 
šele po 7. letu v šolo, a na zadnje vendar zahteva šolske 
olajšave, ki jih okr. šol. sveti radovoljno podeljujejo, če je 
le količkaj zakonite možnosti, neglede tudi na morebitni 
učenčev napredek. Ogorčeno je društvo tudi sklenilo, opom
niti slavni okr. šol. svet, da naj šolskim zamudam posveti 
nekoliko več pozornosti. Ne gre zaradi nas, da zaman pišemo 
zamude v tednice in v zamudne izkaze, (ki so nam jih lani, 
uvidevši menda naš brezuspešen trud, zadnje mesece nekoč 
kar lepo ustavili) ampak nam je za napredek v šoli, da ne 
bo naše prizadevanje iluzorično. Srenjske oblasti in stranke 
si kar norca brijejo iz napovedanih kazni (najbolj pa seveda 
iz učiteljstva, ki izkazuje zamude), ki pa se nikoli ne izvršijo 
ali kvečjemu v 10 slučajih. Nadejamo se, da bo novo leto 
tudi v tem oziru prineslo nov uspeh. Društveni odbor se je 
izvolil soglasno stari. Prihodnje zborovanje se vrši prvi če
trtek meseca januarja v novem letu. Uverjeni smo, da se 
snidejo takrat v naši sredi tudi oni gg. tovariši, ki so bili 
zadnjič na katerikoli način zaposleni. Izgovor na dolgo in 
grdo pot naj ne velja med tovariši! Ogledujte se nad vrlim 
tov. Repičem, ki prihaja pozimi in poleti, v snegu in v vi
harju 4 ure daleč iz Rakovca visoko v Pohorju, dasi so mu 
lasje že osiveli, redno k našim tovariškim sestankom. Na 
veselo svidenje torej po novem letu! 

Šaleško učiteljsko društvo je zborovalo dne 17. 
novembra v Velenju. 

Kot prva točka dnevnega reda se je vršila hospitacija 
v III. razr. pri g. Skasi, ki je obravnaval prilastek. 

Nato je pozdravil predsednik navzoče, med njimi novo 
pristople društvene člane: g. Armiča iz Velenja, g. Weberja 
iz Smartna na Paki in g. Kotnika s Kozjaka. 

Izrekel je nadalje obžalovanje, da se je izjalovilo uči
teljstvu upanje na odpravo III. plač razreda v toletnem za *) Tudi v 30. štev. našega lista. Ure d. 


